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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 9/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 4 d’octubre de 2013 
Horari: de 11:10 a les 13:10 h 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.-  APROVACIÓ DE LES DUES ACTES DELS PLENS EXTRAOR DINARI I 
ORDINARI FETS AL MES DE JULIOL DE 2013 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar les actes dels plens extraordinari i ordinari fets, 
respectivament, els dies 23 i 26 de juliol de 2013. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 4929 fins el núm. 5921 ambdós inclosos.  
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 25-7-2013 de declaració de dos dies de dol oficial amb motiu del 
gravíssim accident ferroviari que es va produir prop de la capital gallega de 
Santiago de Compostela. 

- Decret de 26-7-2013 de delegació de funcions d’Alcaldia, per absència, del dia 3 
d’agost al dia 1 de setembre de 2013. 
 

 
4.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER JOAN  BAIGOL GUILANYÀ 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
 
Autoritzar al Sr. JOAN BAIGOL GUILANYÀ, director de Turisme de Lleida, per exercir 
un segon lloc de treball com a Professor Associat del Departament d’Administració 
d’Empreses i Gestió Econòmica dels Recursos Naturals (AEGERN) de la Universitat de 
Lleida, amb una jornada de 9 hores setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
5.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER JESÚ S MARIA 
GUTIÉRREZ BUSTILLO 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
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Autoritzar al Sr. Jesús Maria Gutiérrez Bustillo, secretari general,  per exercir un segon 
lloc de treball com a Professor Associat de l’assignatura Dret Administratiu, al 
Departament de Dret Públic de  la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 60 
hores lectives, en horari de tarda, durant el curs acadèmic 2013-2014. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
6.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER JOSE P FARRERO 
JORDANA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
 
Autoritzar al Sr. Josep Farrero Jordana, director de Serveis d’Economia i Hisenda i 
Promoció Econòmica,  per exercir un segon lloc de treball com a Professor Associat a 
temps parcial, al Departament d’Economia Aplicada de la Universitat de Lleida, en 
l’assignatura Economia del Sector Públic, amb una jornada laboral de 15 hores lectives, 
en horari de tarda, durant el primer semestre del curs acadèmic 2013-2014. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
7.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER EMIL I ELIAS PASCUAL 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
 
Autoritzar al Sr. Emili Elias Pascual, cap Assumptes Econòmics i Administratius,  per 
exercir un segon lloc de treball com a Professor Associat a temps parcial, de 
l’assignatura Economia del Sector Públic, a la Facultat de Dret i Economia de la 
Universitat de Lleida, en l’assignatura Economia del Sector Públic, amb una jornada 
laboral de 15 hores lectives, en horari de tarda, durant el primer semestre del curs 
acadèmic 2013-2014. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
8.- APROVACIÓ DE LES DATES DE LES FESTES LOCALS DEL  MUNICIPI DE 
LLEIDA I DELS SEUS NUCLIS AGREGATS PER A L’ANY 2014  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
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1r. Establir les festes locals per a l’any 2014 del municipi de Lleida, recollint les de les 
Entitats Municipals Descentralitzades i proposar al Departament d’Empesa i Ocupació 
de la Generalitat de Catalunya la seva inclusió en la corresponent Ordre de la 
Conselleria, de la manera següent: 
 
LLEIDA:   12 de maig i 29 de setembre 
RAIMAT:  28 d’abril i 25 de juliol 
Sucs:        15 de maig i 16 d’agost 
 
2n. Notificar aquesta resolució als Serveis Territorials de Lleida del Departament 
d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya als efectes abans esmentats. 
 
 
9.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES BASES DEL CONCURS I NTERNACIONAL 
DE PIANO RICARD VIÑES 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la presidenta de la Comissió 
Informativa de Cultura, Educació i Esports: 
 
1r. Aprovar definitivament les Bases que han de regir el Concurs Internacional de 
Piano Ricard Viñes. 
 
2n. Ordenar la publicació al Butlletí Oficial de la Província de Lleida de l’acord 
d’aprovació definitiva de les Bases que han de regir el concurs Internacional de Piano 
Ricard Viñes. 
 
 
10.- RATIFICACIÓ DE L’ADDENDA AL CONVENI DE CREACIÓ  DE L‘ESCOLA 
BRESSOL DE LA BORDETA  
 
El passat dia 31 de maig de 2013 es va signar la primera addenda al conveni entre 
l´Administració de la Generalitat de Catalunya mitjançant el Departament 
d’Ensenyament i l´Ajuntament de Lleida de creació d’una escola bressol pública de 
titularitat municipal, per la qual s’adapta el centre a la normativa vigent. 
 
Vist l´informe-proposta de la cap de Secció de gestió de Centres de data 18 de juliol de 
2013, en el qual es demana la ratificació de l´addenda al conveni abans esmentat, 
l´objecte del qual és l´adaptació a la normativa vigent de l´escola bressol pública La 
Bordeta amb número de codi 25006963. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta del regidor d’Educació i Infància: 
 
Ratificar l´addenda al conveni entre l´Administració de la Generalitat de Catalunya, 
mitjançant el departament d´Ensenyament, i l´Ajuntament de Lleida, de creació d´una 
escola bressol pública de titularitat municipal, per la qual s´adapta el centre a la 
normativa vigent. 
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11.- DONANT COMPTE DE LA INEXISTÈNCIA DE RECLAMACIONS A 
L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE LES ORDENANCES FISCAL S 2.3 TAXA PER 
LA CONCESSIÓ DE LLICÈNCIES, LA COMPROVACIÓ DE LES A CTIVITATS 
COMUNICADES I EL CONTROL DE LA PUBLICITAT DINÀMICA I 3.1 TAXA PER 
OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA I DEL CARÀCTER DEFINITIU  DEL MATEIX 
 
Havent-se aprovat amb data 26 de juliol de 2013, l’expedient de modificació de les 
Ordenances fiscals 2.3 Taxa per la concessió de llicències, la comprovació de les 
activitats comunicades i el control de la publicitat dinàmica i 3.1 Taxa per ocupació de la 
via pública i exposat a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 136, de 
data 30 de juliol de 2013 i tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, no es va presentar en 
contra cap reclamació, considerant-se en conseqüència l’esmentat expedient aprovat 
amb caràcter definitiu. 
 
El Ple de l’Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l’esmentat expedient de modificació de les Ordenances fiscals 2.3 Taxa per la concessió 
de llicències, la comprovació de les activitats comunicades i el control de la publicitat 
dinàmica i 3.1 Taxa per ocupació de la via pública i de l’aprovació amb caràcter definitiu 
del mateix.   
 
 
12.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRES SUPOSTOS DE 
L’AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 30/06/2013 I INFORM ES DE 
FISCALITZACIÓ POSTERIOR I CONTROL FINANCER A 31/12/ 2012  
 
La Corporació resta assabentada del següent: 
 
a) Estat d’execució dels pressupostos i del moviment de la Tresoreria de l’Ajuntament, 
Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 30/06/2013, en compliment d’allò 
disposat a l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 de 
les Bases d’Execució del Pressupost Municipal. 
 
b) Informes de fiscalització posteriors de l’Ajuntament de Lleida i de control financer a 
31/12/2012 dels ens dependents següents: Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, 
S.L., Centre de Negocis i Convencions, S.A., Llotja Agropecuària Mercolleida, S.A., 
Fundació Privada Lleida 21, Fundació Privada Paisatge Urbà i Fundació Pública Teatre 
de la Llotja. 
 
 
13.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2013 (III) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, i l’informe de l’interventor, amb           
15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups municipals de 
CiU i PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2013 
(III), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
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ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
Capítol  Total Capítol  
2 1.356.500,00 
4 613.500,00 
6 30.000,00 
TOTAL 2.000.000,00 

 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Disminucions- 

 
 

Capítol  Total Capítol  
3 2.000.000,00 
TOTAL 2.000.000,00 

 
 

                                                         R E S U M 
       Augment en despeses  2.000.000,00 
       Disminució de despeses  2.000.000,00 
                      ANIVELLAT 

 
 
2n. Aprovar modificar l’annex de subvencions nominatives del pressupost 2013 
incrementant la subvenció a l’Orquestra Julià Carbonell en 50.000€. 
 
3r. Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals de 
l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
4t. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2013 (III), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
5è. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
14.- DEIXAR SENSE EFECTE L’ACORD PLENARI DE 25-9-20 09 QUE APROVAVA 
LA CESSIÓ A LA GENERALITAT DE CATALUNYA DE DUES FIN QUES 
MUNICIPALS, SITUADES AL TURÓ DE GARDENY, QUE S’HAVI EN DE DESTINAR 
A SEU DEL DEPARTAMENT D’AGRICULTURA, RAMADERIA, PES CA, 
ALIMENTACIÓ I MEDI NATURAL 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Deixar sense efecte l’acord plenari núm. 16,  de 25 de setembre de 2009 que va 
aprovar la cessió gratuïta a la Generalitat de Catalunya  de dues finques  municipals, 
situades al Turó de Gardeny, illes núms. 2 i 3, destinades a la construcció de la seu del 
aleshores anomenat Departament d’Agricultura, Alimentació i Acció Rural, actualment 
Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural. Aquestes 
finques s’havien de segregar de la finca registral núm. 84.733, inscrita al Registre de la 
Propietat núm. 1 de Lleida, Volum  2.282, Llibre 1.445, Foli 67 i corresponien a sengles 
porcions de la parcel·la cadastral 1192901CG0019S0001IX. 
 
Les finques que eren objecte de cessió, actualment, corresponen les registrals 101.723 i 
101.724, inscrites al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.793, Llibre 
1.940, Folis 212 i 215, Finques registrals núms. 101.723 i 101.724. Referències 
cadastrals núms. 1192905CG0019S0001ZX i  1192906CG0019S0001UX. 
 
2n. Facultar i delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a l’execució d’aquest acord, així com per a 
la resolució de totes les incidències que se’n derivin.  
 
 
15.- APROVACIÓ DEL CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ,  SUBSCRIT EN 
DATA 19-7-2013, ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMP RESA MUNICIPAL 
D’URBANISME DE LLEIDA SL I EL COL·LEGI OFICIAL D’AG ENTS DE LA 
PROPIETAT IMMOBILIÀRIA DE LLEIDA, RELATIU ALS HABIT ATGES DE 
LLOGUER SOCIAL 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació del Conveni de col·laboració, subscrit en data 19 de juliol de 2013, entre 
l’Ajuntament de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i el  Col·legi 
d’Agents de la Propietat Immobiliària de Lleida, SA relatiu als habitatges de lloguer 
social. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL CONVENI, SUBSCRIT EN DATA 6-9-20 13, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBAN ISME DE LLEIDA, 
SL I EL SR. ANTONIO CASAÑÉ CERVERA, RELATIU A LA CE SSIÓ TEMPORAL DE 
L’ÚS D’UN SOLAR SITUAT A LA PLAÇA DEL DIPÒSIT, 10, PLANTA BAIXA, 
PRIMERA I SEGONA PORTA; PLANTA SEGONA, PORTA ÚNICA I PLANTA 
TERCERA, PORTA ÚNICA (ACTUALMENT ENDERROCADES) 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació del Conveni, subscrit en data 6 de setembre de 2013, entre l’Ajuntament 
de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i el Sr. Antonio Casañe i 
Cervera per a la cessió temporal de l’ús d’un solar, situat a  la Pl. del Dipòsit, 10 (plantes 
baixa, primera i segona portes i plantes segona, porta única i tercera, porta única –
actualment enderrocades-) de Lleida. 
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2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
17.- APROVACIÓ DEL CONVENI, SUBSCRIT EN DATA 16-9-2 013, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBAN ISME DE LLEIDA, 
SL I EL SENYOR ANSELMO FEIXA MUR, RELATIU A LA CESS IÓ TEMPORAL DE 
L’ÚS D’UN SOLAR, SITUAT A LA PLAÇA DEL DIPÒSIT, 10,  PLANTA PRIMERA, 
PORTA ÚNICA (ACTUALMENT ENDERROCADA) 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació del Conveni, subscrit en data 16 de setembre de 2013, entre 
l’Ajuntament de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i el Sr. Anselmo 
Feixa Mur per a la cessió temporal de l’ús d’un solar, situat a  la Pl. del Dipòsit, 10 
(planta primera, porta única –actualment enderrocada-) de Lleida. 
 
2n.  Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
18.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD D’ATRIBUCIÓ DE FON S A L’AGÈNCIA 
CATALANA DE L’AIGUA PER LA DESPESA GLOBAL DE L’ESTA CIÓ 
DEPURADORA D’AIGÜES RESIDUALS (EDAR) DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació de l’informe del tècnic del departament de Projectes i Obres, de data 
25/9/2013. 
 
2n. L’aprovació de l’Estudi Econòmic pel manteniment, conservació i explotació de l’Estació 
Depuradora d’Aigües Residuals (EDAR) de Lleida per a l’exercici 2013. 
 
3r. L’aprovació de la sol·licitud a l’Agència Catalana de l’Aigua l’atribució de fons per la 
despesa global de l’explotació de l’EDAR de Lleida,  per un import de 2.817.353,66 € més 
IVA, corresponents a l’import del manteniment, conservació, explotació i direcció 
d’explotació (2.525.986,66 € més IVA), així com al del pla de reposició i millores (291.367 € 
més IVA), per a l’exercici 2013.  
 
4r. Delegar i facultar a l’Il·lm. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local amb els poders i 
facultats tan amplis com siguin necessaris per al desenvolupament i l’execució d’aquest 
acord. 
 
5è. Notificar aquest acord als interessats pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
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19.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP DE SOL·LICITUD  A L’AJUNTAMENT 
DE BARCELONA I A LES INSTITUCIONS COMPETENTS A INCL OURE EN LA 
SEVA CANDIDATURA AL PIRINEU DE LLEIDA I LA SEVA CAP ITAL COM A 
SUBSEU DELS JOCS OLÍMPICS D’HIVERN 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida insta a l’Ajuntament de Barcelona i a les institucions 
competents a incloure en la seva candidatura al Pirineu de Lleida i la seva capital com 
a subseu d’alguna disciplina esportiva o olimpíada  cultural dels Jocs Olímpics d’Hivern 
sigui quin sigui l’any pel qual s’hi pugui acabar presentant. 
 
2n. Que amb la voluntat de contribuir a l'equilibri i la cohesió territorial els Governs 
competents segueixin invertint en les infraestructures i equipaments del Pirineu i les 
Terres de Lleida sigui quin sigui els resultat que assoleixi la candidatura. 
 
3r. Donar trasllat d´ aquests acords a l´ Ajuntament de Barcelona i a la Comissió 
Directiva de la candidatura Barcelona Pirineus 2022,  al Conselh Generau d´ Aran, al 
Consell Comarcal del Pallars Sobirà, al Consell Comarcal de l’Alt Urgell, al Consell 
Comarcal del Pallars Jussà, al Consell Comarcal del Solsonès, al Consell Comarcal de 
l’Alta Ribagorça, a la Diputació de Lleida, al Govern de la Generalitat de Catalunya, als 
Grups Polítics amb representació al Parlament de Catalunya, , al Congres i al Senat, al 
Govern de l'Estat,  al Consejo Superior de Deportes i al Comitè Olímpic Espanyol.  
 
 
20.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS  DEL PSC I  CIU PER LA 
UBICACIÓ DEFINITIVA DEL MUSEU MORERA 
 
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals del PSC i CiU, amb 21 
vots a favor dels grups municipals del PSC i CIU i 6 abstencions del Grup Municipal 
del PP, s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida convocarà properament la Comissió de seguiment de 
l’audiència pública del Museu Morera per a presentar la proposta d’ubicació en l’edifici 
de l’Audiència de la Rambla de Ferran, amb la documentació pertinent que defineixi i 
avali aquesta iniciativa. Aquesta proposta es sotmetrà al debat i a la consideració dels 
membres de la Comissió de seguiment. 
 
2n. Una vegada es validi, tècnicament i econòmica, l’avantprojecte de l’edifici de 
l’Audiència com a seu del Museu Morera, es sol·licitarà a totes les forces polítiques i 
socials de la ciutat que treballin conjuntament per fer possible la seu definitiva del 
Museu d’Art Jaume Morera a l’edifici de l’Audiència. 
 
3r. L’Ajuntament de Lleida demanarà al Govern de la Generalitat i al Govern de l’Estat 
la seva participació en el finançament de la construcció del Museu. 
 
4t. Traslladar aquests acords als membres de la Comissió de seguiment i als 
responsables de la Conselleria de Cultura de la Generalitat i del Ministerio de Cultura. 
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21.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE REPROVACIÓ DEL REGIDOR DEL 
PARTIT POPULAR A LA PAERIA PAU PINTÓ TORNÉ 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida reprova el comportament del regidor del Partit Popular Pau 
Pintó i Torné per titllar d’assassins i  insultar greument a les xarxes socials a ciutadanes 
i ciutadans que lliurement i de manera pacífica i respectuosa han exercit el seu dret de 
manifestació el passat 11 de setembre. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida demana al regidor Pau Pintó i Torné que es disculpi 
públicament en aquest Ple davant la ciutadania i que manifesti la seva voluntat o no de 
dimitir com a paer de la ciutat. 

 
3r. Traslladar aquests acords als membres de la Comissió de Salvaguarda dels Drets de 
la Ciutadania de la Paeria, a l’Assemblea Nacional Catalana, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de Catalunya, als grups 
parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat i al govern de l’estat espanyol, així 
com a l’Assemblea de Municipis de Catalunya i la Federació de Municipis de Catalunya.  
 
 
22.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC INSTANT AL GO VERN DE L’ESTAT 
A LA RETIRADA DELS PRESSUPOSTOS GENERALS DE L’ESTAT  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r.Instar al Govern de l’Estat a retirar els Pressupostos Generals de l’Estat, atès que 
no respecten els principis bàsics de ciutadania, els acords polítics i que contribueixen a 
augmentar la fractura social i els desequilibris territorials. 
 
2n. Traslladar aquest acord al Govern de l’Estat i als grups parlamentaris amb 
representació al Congrés dels Diputats i al Senat. 
 
 
 
23.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP D’ADHESIÓ AL P ROJECTE DE 
SIMPLIFICACIÓ ADMINISTRATIVA “EMPRENDE EN 3” 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a adherir-se al Projecte de simplificació 
administrativa “Emprende en 3” facultant d’aquesta forma als emprenedors de Lleida a 
realitzar els tràmits necessaris amb les tres Administracions de forma simultània, amb 
l’objectiu de reduir al màxim les traves burocràtiques a les quals s’enfronten a l’hora de 
crear les seves empreses. 
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2n. Donar trasllat al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, al Ministeri de 
Presidència, al Ministeri d’Indústria, Energia i Turisme, al Ministeri d’Economia i 
competitivitat, a la Secretaria d’Estat i Administracions Públiques, a la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies, a la Cambra de comerç de Lleida, a la 
Confederació d’Organitzacions Empresarials de Lleida, a la Federació  de Comerç de 
Lleida i a la Federació d’Hostaleria de Lleida. 
 
 
 
 
INTERVENCIONS    
 
Els membres de la corporació i els assistents a la sessió plenària, abans de començar a 
tractar els punts de l’ordre del dia,  guarden un minut de silenci en record de la Sra. 
Anna Maria Gené, esposa d’en Josep Maria Llop (el qual va ser tinent d’alcalde i,  
durant molts anys, director d’Urbanisme de la Paeria).  
 
 
Acord núm. 13 Expedient de modificacions de crèdits  al Pressupost de 
l’Ajuntament 2013 (III) 
 
El Sr. Vilella  explica que aquesta tercera modificació de pressupost pretén dotar de 
crèdit per liquidar les despeses pendents de béns corrents i serveis, mitjançant la 
disminució de les previsions de pagament d’interessos (aquesta reducció es fa servir per 
segon any consecutiu). Creu que ha existit una  manca de previsió o dotació irreal de 
partides de despesa, la qual cosa motiva que calgui modificar el pressupost diverses 
vegades. L’any passat, la darrera modificació es va fer al mes de novembre, per un 
import de 450.000 euros; enguany la modificació es fa a l’octubre i per un import de 2 
milions d’euros. Destaca la transferència corrent de 395.000 euros al Centre de Negocis 
i Convencions per pagar l’IBI de la Llotja. L’any 2012, la partida pressupostària de 
transferència al CNC va passar de 340.000 a 670.000 euros; enguany ha augmentat fins 
als 800.000. En un any, l’aportació de l’Ajuntament a la Llotja s’ha incrementat en 
gairebé un 90%; això posa en evidència una mala gestió i que la Llotja és un “pou sense 
fons” i una ruïna per a la Paeria i per qui s’ha vinculat empresarialment. Creu que 
aquestes dades serien motiu suficient per votar en contra de la proposta. Malgrat això, 
cal pagar factures a proveïdors que no tenen cap culpa de la discutible gestió municipal. 
Per aquest motiu s’abstindran de votar. 
 
La Sra. Obis  anuncia que el seu grup també optarà per l’abstenció. Tenen motius per 
votar en contra d’alguna partida; malgrat això, com que l’expedient és un conjunt, 
s’abstindran de votar. Considera que s’han quantificat malament les depeses en el 
moment de fer els pressupostos; hi ha partides que cada any cal augmentar (n’esmenta 
alguns exemples). El temps ha donat la raó a les crítiques del seu grup en relació amb 
les polítiques d’austeritat del Govern, que no consideraven ajustades a la realitat. 
Entenen que algunes modificacions vénen motivades per causes no previsibles; altres 
eren perfectament previsibles. No estan d’acord a transferir més fons al CNC; transferim 
diners a una societat anònima perquè puguin pagar uns impostos que revertiran 
novament a la Paeria. Critica que es doti una partida com aquesta sense cap problema i 
que, en canvi, hagi costat tant atorgar ajuts socials per atendre el pagament de la 
plusvàlua de persones desnonades. Considera que els números que presenta la Llotja 
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any darrere any no són bons; necessitem una reflexió i un debat acurat sobre el futur 
d’aquest equipament, cercant la millor manera per gestionar-lo. Cal que funcioni, però 
no a qualsevol preu; les prioritats de la ciutadania no van per aquesta línia.  
 
La Sra. Mínguez  explica que partim d’un pressupost de l’any 2013 en el qual han baixat 
els ajuts de l’Estat i de la Gentilitat en un percentatge molt important (un 32% en 
educació o un 68% en ocupació). El qualifica de “pressupost de guerra”  i creu que ens 
obliga a fer uns grans esforços per poder mantenir els programes municipals. Aquest 
any tenim un sobrant en interessos de 2 milions d’euros perquè hem pressupostat d’una 
manera conservadora; els interessos són sempre una previsió que depèn d’altres. 
Aquest estalvi ens permet, abans d’acabar l’any, fer una modificació de pressupost per 
dotar les partides que tenen necessitats que no requereixen variacions. Dels 2 milions 
d’euros es destina al CNC el 20% del total; la resta incrementa altres partides, moltes 
d’elles de petits imports (explica alguns casos). Explica el cas de la necessitat 
d’incrementar la dotació per pagar el cànon de vessament de l’aigua, que per culpa de 
la manca d’acord entre l’ACA i l’Estat hem de pagar 243.000 euros més. L’Estat i la 
Generalitat estan deixant sols els municipis en matèries com l’educació, l’ocupació, les 
despeses socials, l’aigua, etc. Explica també que el CNC ha abaixat el seu deute un 
40% i té 10 milions d’euros pendents de recuperar de l’impost de societats. Quan es rebi 
aquesta devolució pendent es veurà que la societat no és cap ruïna. El CNC va ser 
capaç de pagar 10 milions d’euros en impost de societats, cosa gens fàcil. Espera que 
quan es pugui fer la devolució, els grups de l’oposició retirin les crítiques que han fet. Els 
empresaris que  gestionen la Llotja no estan en cap situació ruïnosa. Defensa el 
contingut de l’expedient, finançat amb un estalvi de la partida d’interessos i que suposa 
només un 1,3% de l’import total del pressupost. És una eina de gestió que permetrà 
tancar l’any amb recursos en les partides que ara es doten.  
 
El Sr. Vilella  vol rebatre les acusacions de la Sra. Mínguez amb relació als deutes 
d’altres administracions. Diu que l’Estat sempre ens ha ajudat a pagar els deutes que 
teníem i que l’Ajuntament no podia (per si sol) atendre. Reitera que aquest any hem 
transferit al CNC un total de 800.000 euros. Creu que l’equip de govern no sap què fer 
amb la Llotja, ni com parar la sagnia econòmica que representa per a la Paeria. La 
ciutadania és la perjudicada per una obra que ha estat qualificada sovint de faraònica. 
Lleida necessitava un nou Palau de Congressos, però no calia que el seu cost fos de 
54,2 milions d’euros. No sap si podrem recuperar els gairebé 10 milions pagats en 
impost de societats. El cost de l’operació va ser superior a allò obtingut amb la venda 
dels terrenys, que va ser de 49,5 milions d’euros. La realitat és que els terrenys que 
havien de finançar la construcció de la Llotja formen part del denominat banco malo i el 
seu valor no supera els 10 milions d’euros. Creu que aquest fet serà una ruïnosa 
herència per a la ciutadania de Lleida. 
 
La Sra. Obis  reitera que el seu grup estaria d’acord a votar a favor d’un bon nombre de 
partides incloses en l’expedient. Hi ha programes com els de cultura o esports que 
requerien un increment de dotacions. Demana, de nou, un debat a fons sobre noves 
propostes o noves vies per fer funcionar un equipament com la Llotja. Aquesta és la 
proposta que fa el Grup de CiU. 
 
La Sra. Mínguez  no està d’acord amb l’afirmació del Sr. Vilella quan ha dit que l’Estat 
sempre ens ha ajudat a pagar. Explica que estem pagant interessos  i préstecs per 
culpa del model de finançament de l’Estat en matèria de pagament a proveïdors. Ens 
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fan endeutar els ajuntaments per pagar factures. Demana que l’Estat i la Generalitat ens 
paguin el que ens deuen (en l’actualitat 20 milions d‘euros).  La política de l’Estat fa que 
ens enfonsem cada vegada més i que haguem de pagar més interessos i amortitzacions 
dels préstecs extraordinaris. Recorda que el passat mes de juliol es va anunciar que no 
ens acolliríem al darrer pla de pagaments que suposava un nou endeutament. Insistirem 
en la necessitat de cobrar els deutes fins que els pagaments es facin efectius. Diu al Sr. 
Vilella que encara no ha entès el model de finançament de la Llotja; en el seu discurs 
barreja temes que res tenen a veure. El destí dels terrenys venuts no és el problema de 
l’Ajuntament o de la Llotja. Lamentablement la situació immobiliària és la que és; la 
Paeria ja va cobrar en el seu dia l’import de la venda.  
 
El Sr. Vilella , per al·lusions, diu que cal agrair a l’Estat que tinguem el Parc Científic. 
Reitera que el cost de la Llotja va ser de 54,2 milions d’euros i la venda de terrenys van 
aportar 49,5 milions; hi ha una diferència de 4,7 milions.  
 
El Sr. alcalde  diu que la diferència amb el cost de la Llotja està pendent del retornament 
del pagament indegut de l’impost de societats; en qualsevol cas és un magnífic negoci 
fer un Palau de Congressos com el que tenim amb un diferencial de només 4,7 milions 
d’euros. Creu que el Sr. Vilella sí que entén el sistema de finançament de la Llotja; el 
que passa és que vol treure rendibilitat política d’una manera retorçada. Pregunta al Sr. 
Vilella si volia per a Lleida un Palau de Congressos mediocre, d’acord amb el model de 
ciutat dels anys 50 o 60. Tenim un Palau de Congressos fruit d’un concurs internacional, 
ben fet, que és un model, que funciona i que .  aporta 9 milions d’euros a la ciutat (en 
hostaleria, restauració i comerç).  És un bon negoci per a la ciutat i també per a aquells 
que fan activitats culturals. No es pot menysprear la Llotja ni menystenir el progrés de la 
ciutat. Contesta a l’afirmació del Sr. Vilella sobre l’ajuda de l’Estat a Lleida dient que és 
gràcies al treball i a l’aportació dels lleidatans (o dels catalans) que l’Estat obté fons per 
al seu finançament. L’Estat viu de les aportacions dels ciutadans i de les empreses que 
treballen; de les ciutats i dels territoris, de Catalunya i de la resta de comunitats 
autònomes. Diu que confia en l’empresa privada que explota la Llotja, la qual qualifica 
de seriosa, que aposta per la Llotja i assumeix el risc empresarial. Explica que tots els 
governs fan modificacions pressupostàries, que és una fórmula de gestió fonamentada 
en la reassignació de recursos. 
 
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP.  
 
 
Debat previ a les mocions 
 
El Sr. alcalde , abans  de debatre les mocions, tal  com va anunciar a la Junta de 
Portaveus, fa referència al “desagradable incident” produït en les xarxes socials, amb 
motiu de la denominada Via Catalana que va tenir lloc el passat 11 de setembre. En el 
Facebook del Sr. Pau Pintó va aparèixer una frase absolutament reprovable i ofensiva. 
Les persones que anaven a la Via Catalana practicaven l’exercici democràtic del dret de 
la manifestació. Recorda les declaracions que va fer als mitjans de comunicació, en què 
va dir que en el Ple demanaria una explicació pública. Tenint en consideració les 
manifestacions fetes pel Sr. Pau Pintó (en el sentit que no només ell administrava el seu 
Facebook) creu que procedeix demanar-li una explicació pública com a paer. També 
demana una explicació al portaveu del seu grup Sr. Vilella.  
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El Sr. Vilella  diu que no comparteix el que deia el cartell que hi havia a l’esmentat 
Facebook i que ho considera totalment desafortunat. Tampoc comparteix, critica i 
considera igualment desafortunats altres comentaris amenaçadors, despectius i insultats 
que s’han fet a les xarxes socials en sentit contrari i que ningú (fins ara) s’ha dignat a 
criticar o rebutjar. Diu que per algunes persones hi ha “butlla” i altres hem de demanar 
disculpes fins i tot per respirar. El Sr. Pau Pinto va dir, el mateix dia que se’n va adonar 
que tenia el cartell en qüestió posat al seu Facebook, que  estava totalment en contra 
del seu contingut. Lamenta que algunes persones utilitzin el saló de Plens per intentar 
demostrar una perfecció moral que no tenen. Es remet al debat sobre la moció per 
respondre a altres qüestions sobre aquest tema.  
 
El Sr. Pintó  no fa ús de la paraula.  
 
El Sr. alcalde  no considera satisfactòria l’explicació del Sr. Vilella. Qualifica de 
reprovable l’acció que motiva aquest debat. Creu que l’acusació que ha fet en relació 
amb altres membres del Ple (sobre manca de moralitat) està fora de lloc i li demana que 
la retiri.  Si no la retira li demana que ho provi.  
En no haver resposta, el Sr. alcalde diu que l’acta de la sessió donarà fe del 
comportament dels membres de la corporació i si fan honor a la dignitat d’homes de pau 
que com a paers han d’exercir.  
 
 
 
Acord núm.  20. Moció conjunta dels grups municipal s del PSC i CiU per la 
ubicació definitiva del Museu Morera  
 
La Sra. Obis  explica que el motiu per presentar aquesta moció ha estat el de donar el 
protagonisme en aquesta qüestió a la Comissió de seguiment de l’audiència pública del 
Museu Morera. Es volia que els membres de la Comissió poguessin examinar tota la 
documentació que defineix i avala la iniciativa de la nova seu del Morera (des dels punts 
de vista tècnic i econòmic), amb un pla de viabilitat sòlid. D’aquesta manera, la Comissió 
podrà determinar si l’antiga Audiència és el millor emplaçament pel museu. Creu que és 
la Comissió de seguiment la que ha de decidir si aquesta és la millor ubicació per a la 
seu del Museu; per aquest motiu reclamem una nova convocatòria d’aquest òrgan. 
Només amb l’aval de la Comissió es podrà tirar endavant el projecte conjunt de la nova 
seu. Comenta que encara no s’han descartat noves ubicacions. Creu que no cal oblidar 
que l’encàrrec fet al comissionat Sr. Llevot no era només trobar una nova ubicació per al 
museu Morera, sinó que tenia encarregada una revisió del nou Museu i del Pla de 
museus de la ciutat; aquesta qüestió haurà de ser tractada en la nova convocatòria de la 
Comissió.  
 
La Sra. Parra  explica que la moció inicial del PSC anava una mica més enllà que la que 
també plantejava inicialment CiU.  
 
El Sr. alcalde  demana que s’aclareixi quina moció s’està defensant. Explica que la 
Comissió de seguiment no ha de decidir la ubicació del museu, sinó que ha de ser 
escoltada abans que decideixi el Ple municipal, que és l’òrgan elegit democràticament 
per la ciutadania.  
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La Sra. Obis  reitera que l’acta de la reunió de la Comissió reflectia la necessitat 
d’estudiar la revisió del Pla de museus. Creu que si a la Comissió de seguiment no li 
convenç l’estudi i el pla de viabilitat de la nova seu del Morera s’ha de tenir en 
consideració i no es pot suposar que la decisió del trasllat està presa per endavant.  
 
El Sr. alcalde  diu que una Comissió de seguiment d’un procés de participació ha de ser 
escoltada, però no es tracta d’un òrgan de presa de decisions dins un sistema 
democràtic. No posa en dubte la importància de l’opinió de la Comissió. Malgrat això el 
text de la moció deixa clar quin és el contingut de l’acord que se sotmetrà a votació. En 
cap cas es diu que la Comissió de seguiment adoptarà decisions. Serà escoltada i es 
farà un debat amb tota la profunditat que calgui; avui mateix serà convocada la propera 
sessió. Reitera que l’òrgan que adoptarà decisions sobre el tema serà el Ple municipal.  
 
La Sra. Obis  llegeix el punt segon de la part dispositiva de la moció. Creu que la 
Comissió de seguiment té molt a dir quant a la validació (tècnica i econòmica) del 
projecte.  
 
El Sr. alcalde  confirma que la Comissió ha de donar el seu parer i el Ple ha de decidir.  
 
La Sra. Parra  explica que, justament, a partir de la primera reunió de la Comissió de 
seguiment es va decidir estudiar noves alternatives a la ubicació del Museu. La 
Regidoria va començar a treballar conjuntament amb el Sr. Llevot per trobar un nou 
emplaçament. Avui mateix es convoca la propera reunió de la Comissió, que es farà a 
finals d’octubre. En la reunió s’exposarà el projecte i s’analitzarà la seva viabilitat. Creu 
que l’alternativa de l’Audiència pot ser una solució real per al Museu, en la llarga recerca 
de la seu definitiva. Destaca la importància del fet que en la Comissió de seguiment 
s’expliquin els documents que tenim i les possibilitats que ofereix l’edifici de l’antiga 
Audiència. La moció ha incorporat, a proposta del seu grup, la petició de compromís de 
totes les forces polítiques de l’Ajuntament per tal de treballar conjuntament i aconseguir 
implicar l’Estat i la Generalitat. Agraeix al Grup de CiU la voluntat d’acord al voltant del 
Museu Morera i interpreta que l’abstenció del Grup del PP no impedirà el treball conjunt.  
 
El Sr. Vilella  explica que en el debat previ no ha quedat gaire clar que els dos grups 
que han intervingut estiguessin defensant la mateixa moció. Aquesta confusió reafirma 
l’abstenció del seu grup. Creu que el Museu Morera és una de les assignatures 
pendents de l’Ajuntament i que cal resoldre la seva ubicació definitiva. Cal trobar un 
espai definitiu per mostrar el profús patrimoni pictòric i escultòric que té el Museu. 
Recorda que el Pla de museus de l’any 1996 preveia un museu i un centre d’art 
contemporanis (tots dos ubicats al voltant de l’edifici de la Panera). Els dos equipaments 
havien de formar un complex unitari d’art modern i contemporani de titularitat municipal. 
La realitat és que la manca de finançament ha inhabilitat el projecte inicial i ara cal 
replantejar-ho (reduint-ne els costos) o buscar alternatives com la d’ubicar-lo en un 
equipament municipal idoni. La ubicació que proposa l’equip de govern recull, en part, la 
demanda feta pel Grup del PP; malgrat això, desconeixem el cost i el detall de la 
proposta. Creu que, de moment, no s’hauria de descartar definitivament la ubicació 
inicial prevista; caldrà analitzar si el cost de la rehabilitació de l’edifici de l’Audiència serà 
igual o inferior al cost de fer un edifici de nova planta dissenyat a l’efecte. No sabem el 
cost detallat i concret de la remodelació de l’edifici de l’Audiència ni tenim finançament 
per a fer-lo realitat. Tampoc sabem on recol·locarem els treballadors i les dependències 
municipals que ara tenim a l’edifici de l’antiga Audiència. Com sigui que, malgrat les  
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incerteses, en la moció es dóna per segur que el Museu anirà a l’edifici de l’Audiència i 
descarta un nou equipament (sense detallar costos de cadascuna de les alternatives) el 
Grup del PP s’abstindrà de votar la moció. 
 
La Sra. Obis  diu que l’únic interrogant que es va plantejar en la sessió de la Comissió 
de seguiment era la manca de documentació que donés suport a la proposta presentada 
pel Sr. alcalde. Es demana fer una reunió de la Comissió on es pugui disposar d’una 
carpeta amb  contingut, per poder estudiar de debò la proposta. Diu al Sr. Vilella que si 
té alguna proposta alternativa la pot presentar per tal que sigui estudiada. Si la proposta 
del Govern convenç  tothom serà més sòlida per obtenir el suport dels grups polítics de 
la corporació o per a la recerca d’ajuts per part de les altres administracions. 
 
La Sra. Parra  explica que en la primera reunió de la Comissió de seguiment es va 
proposar buscar noves ubicacions per al Museu, ateses les dificultats per aconseguir 
finançament per a la construcció prevista. En la segona reunió es va fer públic el resultat 
de la cerca d’alternatives. En la propera reunió s’analitzarà  acuradament la nova 
proposta. El resultat d’aquest procés ha d’anar acompanyat del suport dels grups 
municipals i de la complicitat de les administracions de l’Estat i de la Generalitat. Explica 
que trobar una seu definitiva per al Museu Morera és una de les fites més importants de 
la Regidoria de Cultura.  Creu que l’alternativa de l’edifici de l’Audiència dóna resposta a 
les necessitats del Museu. Insisteix a dir que el museu Morera (en totes les ubicacions 
que ha tingut) ha treballat sempre com a tal, fent una tasca de difusió, consolidació i 
augment del seu patrimoni. 
 
El Sr. Vilella   diu que el seu grup no està en contra que el Museu s’ubiqui en l’edifici de 
l’Audiència. Tenen dubtes que aquest edifici sigui el més idoni i tenen també el temor 
que una rehabilitació costi més que construir un equipament nou. Per això, proposen 
que no es descarti totalment la construcció del nou Museu al costat de la Panera. Creu 
que aquest debat s’hauria de portar amb molta tranquil·litat i serenor. Considera que 
s’actua de manera precipitada.  
 
El Sr. alcalde  diu que no s’està actuant precipitadament. Explica que hi ha moments en 
què és més fàcil disposar de recursos econòmics i altres en què la dificultat és major. 
Ara s’estan debatent (o es debatran) els pressupostos de l’Estat i de la Generalitat; és el 
moment de presentar esmenes per finançar inversions. Comenta que el Sr. Llevot, els 
tècnics del departament de Cultura i el Gabinet CROQUIS, treballen des del mes de 
juny sobre l’alternativa de l’Audiència com a seu del Museu Morera. S’ha treballat amb 
molta discreció. L’equip que ho ha fet té un currículum brillant en projectes museogràfics 
(Panera, Museu de Lleida, Borne, etc.) i han fet l’estudi sobre el museu Morera d’una 
manera desinteressada. Per adoptar decisions cal l’opinió de la ciutadania (que en 
aquest cas està representada per la Comissió de seguiment de l’audiència); cal una 
validació tècnica (feta per tècnics experts); també és necessària una validació 
econòmica (en aquest moment avaluada entre 3,5 i 4 milions d’euros). Llegeix 
íntegrament i comenta la part dispositiva de la moció.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del 
Grup Municipal del PP.  
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Acord núm. 21. Moció del Grup Municipal de CiU de r eprovació del regidor del PP 
a la Paeria Pau Pintó Torné  
 
El Sr. Zaballos  comença la seva intervenció dient que avui és un dia trist per a la Paeria 
i per a tots el que estem a la sala. Li agradaria que no es tornés a repetir un dia com 
aquest, perquè això demostraria que hem après a fer les coses molt millor. La tristesa 
ve motivada perquè han hagut de presentar una moció per reprovar un company del 
consistori, per la seva actitud al titllar d’assassins a milers de ciutadans de Catalunya 
que es van manifestar de manera pacífica i democràtica el passat 11 de setembre. 
Explica que li va adreçar una carta pública en la qual el convidava a reflexionar i a 
prendre decisions. Aquesta carta ha tingut el silenci per resposta. El Grup de CiU creu 
que el que ha passat mereix una reflexió i una resposta pública. Malauradament els fets 
denunciats no són puntuals ni anecdòtics: dies abans de l’11 de setembre alguns 
companys del Grup de CiU van advertir el Sr. Pintó que tenia algunes coses penjades al 
seu “mur” de Facebook que eren prou insultants per a la gent del seu grup i per a les 
persones que volien participar a la Via Catalana. Explica alguna de les imatges que 
estaven incloses a l’esmentat Facebook, en les quals es qualificava de “borregos” les 
persones que participarien a la Via (aquesta imatge no ha estat esborrada). Comenta 
que el Sr. Pintó va dir com a excusa que no gestionava el seu Facebook ni els 
documents que compartia; malgrat això, no va esborrar les imatges existents, sinó que 
se’n va afegir una altra en què es titllava d’assassins els participants a la Via Catalana. 
Aquesta manifestació va ser multitudinària, amb gent de tota edat i condició, 
democràtica, pacífica i festiva, sense cap tipus d’incident. Explica també que tres 
setmanes després de fer-se pública la notícia referida al Sr. Pintó, encara estem 
esperant una disculpa pública. Reconeix, però, que el Sr. Pintó es va disculpar 
personalment amb ell i amb altres regidors  i regidores del seu grup; excuses que va 
acceptar. Li demana que les excuses siguin públiques, clares i inequívoques. Vol aclarir 
que el Grup de CiU no ha demanat la dimissió del Sr. Pintó com a regidor. No ho han 
fet, perquè com a polítics i representants de la ciutadania hem de vetllar perquè el 
nostre discurs tingui un grau superior de responsabilitat i de respecte envers els 
mateixos polítics (com a representants dels ciutadans). La confiança que ens han 
dipositat mitjançant els vots requereix que es mantingui aquesta actitud. Recull les 
paraules del Sr. alcalde quan ha destacat que nosaltres no som només regidors, sinó 
que som paers, persones que han d’administrar la pau de la ciutat, treballant pel bé de 
Lleida i de la seva gent, evitant enfrontaments. Per això el Grup de CiU no demana la 
dimissió del regidor; per no devaluar els valors que han de ser inherents a qualsevol 
paer de la ciutat. La decisió de dimitir depèn únicament i exclusivament del Sr. Pintó. Li 
demana que reflexioni sobre la dignitat de ser paer; una dignitat que no permet amagar-
se darrere de les pressions del partit o de les estratègies conjunturals que algú vulgui 
marcar per interessos de poder. Demana reflexió personal i ètica com a paer. Li recorda 
que la decisió que prengui ara li acompanyarà durant el mandat  i més enllà.  
 
El Sr. Pintó  diu que, segons les informacions publicades en diversos mitjans de 
comunicació, on se’l relacionava amb un cartell despectiu que figurava en el seu perfil 
de Facebook, sobre la participació d’alguns dels assistents a la Via Catalana del passat 
11 de setembre, vol manifestar diverses qüestions. Comença dient que ell no ha estat 
l’autor del cartell ni del comentari que l’acompanyava. La publicació d’aquests tipus de 
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textos, que poden ferir la sensibilitat de milers de ciutadans que van assistir d’una 
manera lliure i pacífica a la Via cap a la independència del passat dia 11 de setembre, 
no són conductes que corresponguin a la seva manera de ser. Malgrat no compartir les 
reivindicacions dels assistents a la Via vol deixar clar (després de les constants 
acusacions que han fet alguns partits polítics) que no comparteix el contingut del text 
que va aparèixer al seu Facebook, el qual va ser retirat d’immediat. Lamenta si alguna 
persona s’ha sentit ofesa i per això reitera el seu respecte a l’exercici lliure del dret a 
manifestar-se. Els que el coneixen saben que mai ha fet cap distinció fonamentada en la 
condició política i sempre ha respectat el lliure pensament basat en la llibertat, la igualtat 
i la democràcia. Com a regidor sempre ha mostrat respecte a totes les ideologies 
polítiques que en democràcia tenen encaix constitucional.  
 
La Sra. Camps  diu que de les paraules del Sr. Pintó es pot entendre que hi ha una 
disculpa pública del seu comportament personal. Tot i això,  creu que aquesta resposta 
no és coherent amb la que abans ha donat el portaveu del seu grup. Demana que el 
Grup del PP reiteri aquestes disculpes públiques. Podem entendre que els fets han estat 
un error del Sr. Pintó (per omissió o per desconeixement). El que no podem entendre és 
que aquest error no hagi estat esmenat per part de la direcció del PP, com ha fet aquest 
partit en altres ocasions. Calia una intervenció del grup demanant disculpes 
públicament. El Sr. Vilella ha qualificat els fets de desafortunats; l’adjectiu que els 
correspon és molt més contundent. Es pot discrepar i tots els partits tenim, de vegades, 
sortides de to. El que no es pot permetre es creuar una línia vermella, fent acusacions 
absolutament reprovables i insultants per a tothom. Calia que el Grup del PP hagués 
reprovat aquests fets. De la intervenció del Sr. Vilella no s’ha després ni una mica de 
reconeixement d’aquest error polític greu.  Creu que com a demòcrates no podem 
tolerar ni deixar passar fets com aquest. Explica que la Comissió de salvaguarda dels 
drets de la ciutadania ha fet un requeriment al Sr. Pintó per una possible vulneració dels 
drets bàsics de la ciutadania -segons la carta aprovada per aquest Ple- pel que fa al dret 
de llibertat d’expressió i al compromís de la Paeria en la defensa dels drets cívics i 
democràtics.  
El Grup del PP no intervé en el seu torn. 
 
La Sra. Camps  lamenta que després dels emplaçaments que tant l’equip de govern 
com el Grup de CiU, el Sr. Vilella i el Grup del PP no se sentin al·ludits i no assumeixin 
les seves responsabilitats.  
  
El Sr. Zaballos  diu que avui és un dia especialment trist en vista de l’actitud que ha 
tingut el grup popular. Agraeix públicament les explicacions que ha donat el Sr. Pau 
Pintó i li demana que tregui la nota del seu Facebook en què es denomina “borregos” 
els participants en la Via Catalana. Creu, per altra banda, que les explicacions donades 
són insuficients. Apel·la a la responsabilitat personal del Sr. Pintó i li demana que no 
s’escudi darrere les pressions del seu partit. Creu que les acusacions fetes pel Sr. Vilella 
en la intervenció demanada pel Sr. alcalde són gravíssimes. I ara, quan se li ha donat la 
possibilitat d’explicar-se, s’ha repetit la callada per resposta. Es pregunta si aquest 
silenci es correspon amb la responsabilitat d’un paer que acusa a la resta de paers de 
manca d’ètica; no ho entén i li sap molt greu. Creu que el Ple d’avui marca un abans i un 
després en l’entesa del joc democràtic. Davant l’alternativa de demanar disculpes, el 
Grup del PP ha optat per embolicar el debat i per diluir la qüestió. Considera que 
aquesta opció suposa negar els valors que ha de tenir un representat de la ciutat. 
Demana que s’exerceixi la responsabilitat que tenim com a representants de la 
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ciutadania i que no es facin acusacions gratuïtes com ha fet el Sr. Vilella. Qualifica la 
situació de vergonyosa.  
 
El Sr. alcalde  agraeix l’explicació donada pel Sr. Pintó i també li demana que retiri la 
nota ofensiva que encara té a Facebook. Creu que les paraules més fortes i greus que 
s’han dit en aquest Ple han estat les del silenci del Sr. Vilella. Esperava una rectificació 
del Grup del PP. El silenci ha parlat i així es recollirà en l’acta del Ple.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra  del 
Grup Municipal del PP. 
 
 
Acord núm. 22. Moció del Grup Municipal del PSC ins tant al Govern de l’Estat a la 
retirada dels pressupostos generals de l’Estat 
 
El Sr. Larrosa  explica que aquesta moció s’ha presentat davant el convenciment que 
els Pressupostos Generals de l’Estat (PGE) són les eines que les administracions hem 
de fer servir per materialitzar la justícia social, la igualtat i altres valors que configuren el 
nostre estat de dret. Com que els moments són difícils, cal treballar encara més per 
reforçar la dignitat de les persones. La defensa dels pilars de l’Estat de Benestar no ha 
de ser només responsabilitat dels ciutadans, sinó que correspon als poders públics 
vetllar per fer-ho possible i assumir la responsabilitat de fer realitat els canvis demanats 
per la ciutadania. Aquesta responsabilitat recau especialment en el Govern de l’Estat, 
com a responsable de les grans polítiques i de  la defensa dels drets socials, laborals, 
etc., i garanteix la igualtat efectiva entre ciutadans i territoris. Aquests drets es veuen 
qüestionats pel projecte de PGE, que consoliden un model ideològic en què les 
persones tenen un rol secundari. Explica que es rebaixen el 35% les partides de Sanitat, 
Serveis Socials i Igualtat. La retallada de les pensions s’agreuja més tenint en 
consideració que no s’actualitzaran amb l’IPC (ho explica). Els nostres ciutadans 
depenents es quedaran en una situació límit, en alguns casos sense solució. Els infants 
patiran les conseqüències d’uns pressupostos regressius, antisocials i ineficients, que 
consolidaran una societat més injusta. Per altra banda considera que el PGE ignora les 
necessitats de les Terres de Lleida, volem tenir el mateix nivell d’infraestructures que 
altres zones del país, cosa que ens ha de permetre ser més competitius i generar 
ocupació. La inversió estatal a Catalunya cau en un 25%, i trenca els pactes Catalunya-
Estat. A les Terres de Lleida la inversió cau encara més (comenta les disminucions en 
matèria de comunicacions, societat de la informació, recerca, etc.). Creu que la Paeria 
té l’obligació de vetllar pels seus ciutadans i de defensar el territori del qual és capital. 
Llegeix la part dispositiva de la moció.  
 
El Sr. Puy  diu que Catalunya és la quarta comunitat de l’Estat que rebrà més inversions 
l’any 2014. No és la segona, perquè Castella-Lleó i Galícia rebran inversions per fer 
obres com l’AVE (infraestructura que Catalunya ja té). Considera que les obres de l’AVE 
a Catalunya van ser impulsades pel Govern del PP, tot i que algun alcalde de Lleida va 
fer el possible per parar-les. Creu que és incongruent que el PSC presenti aquesta 
moció quan els socialistes van prioritzar la línia de l’AVE Madrid-Sevilla. Comenta que 
totes les administracions rebaixen les inversions. Diu que si el Govern de l’Estat retirés 
els pressupostos (com demana la moció) caldria aturar les obres del canal Segarra-
Garrigues -amb una inversió de 40 milions d’euros- o el tram de l’autovia de Lleida a 
Rosselló –amb 16 milions d’euros. També es paralitzaria la variant de Gerri de la Sal o 
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la dotació per la xarxa de rec dels diversos canals. Creu que aquesta no és la manera 
de defensar el territori i la seva gent. Si s’aprova la moció s’endarreriria la dotació per a 
la construcció de rotondes a Juneda i  Margalef, a l’N-240. El PSC per una banda 
demana agilitat i per l’altra proposa demorar solucions reclamades des de fa molt temps. 
Creu que l’anàlisi que es fa a la moció sobre el PGE és molt simplista. El pressupost del 
Ministeri de Agricultura creix un 3% i Lleida en sortirà beneficiada. Defensa redueix un 
3% i política exterior un 6,7%. Aquestes disminucions dotaran partides de pensions, 
foment de l’ocupació, investigació, beques, manteniment dels sous del funcionaris i 
reducció del deute públic. Totes aquestes dades, sense apujar impostos l’any 2014. 
Creu que s’estan adoptant mesures per arranjar la situació creada pels anteriors 
governs, que no van reconèixer la crisi quan ja era evident. Diu que el darrer Govern del 
PSOE va amagar 30.000 milions d’euros de dèficit l’any 2011, import  que  l’actual 
Govern ha hagut de fer-se càrrec. Creu que la moció  va en contra dels interessos dels 
lleidatans i vol enganyar. Diu que les competències en Sanitat estan traspassades a la 
Generalitat, que no ha aprovat encara els pressupostos d’enguany. No es redueix la 
despesa en Serveis Socials (ho explica). També diu que els pensionistes recuperaran el 
poder adquisitiu que van perdre quan governaven els socialistes. Demana que es retiri 
la moció i no es posin entrebancs a la recuperació econòmica.  
  
El Sr. Postius  anuncia el vot favorable del seu grup a la moció. Agraeix que s’hagin 
acceptat les esmenes proposades pel seu grup. Creu que aquests PGE no són els de la 
recuperació, ni són socials ni són justos per a Lleida i per a Catalunya. Creu que queda 
clar que Lleida no compta per a res a l’Estat espanyol; la disminució en inversions és 
gairebé del 70% a les nostres comarques. A la ciutat no hi ha cap inversió. Els 
pressupostos demostren, al seu entendre, que l’Estat espanyol no és el nostre, per això 
una majoria de catalans caminen cap a un Estat propi. El Govern no té cap mena de 
voluntat de demostrar, amb fets, que vulgui estar al costat dels catalans. La inversió a 
Catalunya s’ha reduït un 75% en només 5 anys; aquest fet ens retorna a nivells 
d’inversió, en termes absoluts, de l’any 1999. Respecte a l’any passat la reducció és del 
25% i a la resta de l’Estat la mitjana de rebaixa ha estat del 8%. L’economia catalana 
representa el 18,7% del total de l’Estat i la inversió estatal serà únicament del 9,6%. 
Creu que l’Estat no creu en Catalunya i que incompleix la Llei (en concret la DA tercera 
de l’Estatut). Aquest incompliment de l’Estatut té derivades que afecten Lleida ciutat, 
com el finançament avançat de les obres del Pla de l’Estació (que ha endeutat l’EMU en 
molts milions d’euros) o la realització de la tercera fase d’aquest Pla. Creu que és 
decebedor que no s’atengui la demanda unànime sobre les infraestructures que afecten 
les nostres comarques i la capitalitat agroalimentària de Lleida. Els projectes d’autovies 
a Tarragona i a la Vall d’Aran són vitals per al desenvolupament de les nostres terres i 
han quedat arraconades per una decisió política. Si el pressupost és l’expressió 
quantificada de la voluntat política d’un govern, el del PP mostra quina és la voluntat 
respecte a Catalunya: ofegar els comptes de la Generalitat i obligar-nos a fer un 
inacceptable esforç d’austeritat en polítiques públiques de sanitat, educació o atenció a 
les persones. Creu que l’Estat actua amb deslleialtat institucional i obliga les comunitats 
autònomes a disminuir el dèficit 9 vegades menys que s’obliga a si mateix. Creu que els 
PGE donen més arguments i raons per seguir avançant en el procés de transició 
nacional. Reitera la necessitat de complir la DA tercera de l’Estatut i que a Catalunya es 
facin les inversions que corresponen, sense disminuir partides socials del pressupost 
estatal. També argumenta que la millora de les infraestructures a Catalunya, 
necessàries per a  la recuperació econòmica, beneficiarà igualment  la resta de l’Estat.  
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El Sr. Larrosa  recorda al Sr. Puy que els membres de l’equip de govern pensen i 
treballen per a la ciutadania de Lleida. No creu que la intervenció que ha fet sigui 
seriosa i el preocupa que el Sr. Puy s’acabi creient el discurs que li remeten des de la 
seu central del PP. No ha dit que el Govern central pensa incrementar l’IVA sanitari o 
que mantindrà els augments sobre l’IRPF; el PP no ha solucionat que els impostos els 
paguin sempre les mateixes persones. Aquest any l’Estat pagarà 11.000 milions més 
d’interessos del deute i arribarem al 92% d’endeutament. Creu que els PGE que 
presenten per al proper exercici ofegarà els territoris i també les persones. Reitera que 
la rebaixa del pressupost del Ministeri de  Sanitat i Serveis Socials és del 35%. Els 
ajusts  a la dependència es retallaran en un 46,7%. La ciutat de Lleida i el seu territori 
tenen necessitats; cal que el Govern Central sigui sensible a aquestes demandes. 
 
El Sr. Puy  diu que el Govern  central i el PP  tenen molta feina per adreçar els comptes 
que van deixar els governs anteriors. Creu que els socialistes estan nerviosos, perquè 
sigui el PP que garanteixi als pensionistes que no se’ls abaixarà més la pensió ni se’ls 
congelarà. Les pensions s’han garantit amb la creació d’un Fons especial que només es 
destina a aquest ús. Creu que el PSC no està legitimat per parlar del deute, ja que els 
socialistes van endeutar Espanya fins a quantitats que qualifica d’astronòmiques; 
l’endeutament s’ha augmentat, perquè en dos anys no es pot arreglar una situació  tan 
malmesa. L’atur ha augmentat per la inèrcia anterior, però la situació canviarà. 
Considera que les dades d’endeutament que va facilitar el Govern anterior no era 
correcta i era del 86%. Diu al Sr. Postius que no pot criticar els pressupostos de l’Estat 
quan la Generalitat no els ha fet per a l’any 2013. La prioritat del Govern central és sortir 
de la crisi. Es pregunta quina serà la inversió que farà la Generalitat a Lleida. Considera 
que la paralització de les obres del canal Segarra-Garrigues ha estat per culpa de la 
Generalitat, per no reconèixer el deute existent. CiU no pot parlar del deute de l’Estat 
amb els ajuntaments quan el govern autonòmic en deu quantitats moltíssim més 
elevades.  
 
El Sr. Postius  manifesta estar decebut per la intervenció del Sr. Puy. Reitera que vol 
saber per quin motiu el  Govern del PP incompleix la Llei; la resposta només han estat 
excuses sobre culpabilitats anteriors. Les cambres de comerç, la major part dels partits 
polítics i els agents socials de Catalunya demanen que es compleixi la Llei (que 
garanteixi els serveis públics, les inversions, etc.). La Generalitat no pot fer els 
pressupostos, perquè no sap quin és l’escenari econòmic que plantejarà l’Estat, ni té 
garantit que es compleixi. El PP reparteix culpes a tothom i no dóna explicacions sobre 
la caiguda d’inversions a les Terres de Lleida i a Catalunya. El PP redueix la inversió en 
un 25% a la zona més dinàmica de l’Estat. De les inversions previstes a Catalunya 
només s’executen el 77% i la mitjana de l’Estat és del 85,6%. Tampoc ha explicat per 
què l’Estat s’imposa una reducció del dèficit 2,6% i la resta de l’ajustament se centrifuga 
a les comunitats autònomes i a l’Administració local. Creu que no es pot dir que es 
garanteixen les pensions quan l’increment serà del 0,25% i l’IPC superarà el 2%. Troba 
a faltar autocrítica del Grup Municipal del PP en el posicionament davant aquesta moció 
(explica altres casos de grups parlamentaris de comunitats autònomes que s’han 
pronunciat de manera més crítica). Demana al PP que vetlli pels interessos dels 
lleidatans. Els pressupostos estan “espanyolitzant” els impostos catalans i 
“catalanitzant” el deute i el dèficit del Govern de l’Estat. Demana que es treballi perquè 
es puguin introduir esmenes que beneficiïn Lleida.  
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El Sr. Larrosa  creu que seria bo “lleidatanitzar” els pressupostos de l’Estat. Demana al 
PP que pensi en la ciutadania de Lleida. Els pensionistes han perdut en els darrers 2 
anys un 3,8% de la seva capacitat adquisitiva. Reitera que les persones han de ser el 
focus de l’activitat que comporten uns pressupostos. Indica necessitats de la ciutat com 
el Museu Morera, les inversions al Parador, les comunicacions amb la costa 
mediterrània o les comunicacions amb el Pirineu.  Perquè els país sigui més pròsper i hi 
hagi igualtat de condicions cal invertir més en territoris com el nostre.  
 
El Sr. Puy  diu que té molt presents les inversions que l’Ajuntament de Lleida proposa. 
Malgrat això,  també té molt present el deute que té l’Ajuntament i els impostos que fa 
pagar als ciutadans.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra  del 
Grup Municipal del PP. 
 
(Abans de la votació ha hagut d’absentar-se de la sessió la regidora Sra. Dolors 
Arderiu.)  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Vilella  explica que la comunitat musulmana del carrer del Nord resa 
des del mes de novembre de l’any 2012 al Palau de Vidre dels Camps Elisis, després 
del tancament del temple que tenien en aquell carrer. Comenta que el primer lloguer del 
Palau va ser per 4 mesos i aquest caràcter temporal es va perllongant de manera 
recurrent. Vol saber quines condicions estableixen els contractes de lloguer del Palau de 
Vidre amb aquest col·lectiu. Quina durada tenen aquests contractes, quin és el preu del 
lloguer i quines són les renovacions previstes. Demana que es lliuri al seu grup 
municipal una còpia d’aquest contracte de lloguer. 
El Sr. alcalde  diu que el Sr. Vilella s’equivoca quant al lloc on fa aquesta consulta. El 
Palau de Vidre el gestiona Fira de Lleida, de la qual l’alcalde és president i el president 
de la Diputació és vicepresident i en formen part la Generalitat i la Cambra de Comerç. 
Tots vàrem estar d’acord a llogar el pavelló sempre que no hi hagi període firal. S’ha 
llogat per diferents motius i en diferents ocasions. No és la primera vegada que un 
equipament públic es fa servir per resar persones de religió musulmana o cristiana 
(n’explica alguns casos). Mai hi ha hagut cap problema per a aquest ús. L’únic problema 
es va produir quan els musulmans utilitzaven el local del carrer del Nord, per problemes 
d’aforament. El contracte preveu que el pavelló es lloga sempre que no sigui necessari 
per a activitats firals. Es demana respecte a les instal·lacions i el pagament de les tarifes 
previstes per a qualsevol entitat. Si es farà una nova mesquita només ho sap la 
comunitat musulmana. Quan hi ha períodes firals la comunitat musulmana fa servir una 
carpa (que lloguen ells) en el terreny denominat de l’hípica. Li preocupa l’alarma social 
que el Grup del PP està creant, en l’Associació de Veïns de Cappont i el barri, 
mitjançant la recollida de signatures. Van recollir signatures contra l’Estatut i ara 
busquen signatures perquè els musulmans no resin en un lloc on ho poden fer.  Li 
demana que no atempti contra la convivència a la ciutat.  
El Sr. Vilella  diu que no és veritat que el seu grup reculli cap signatura per aquest tema. 
El Grup del PP ha manifestat públicament (quan se’ls ha preguntat) que són contraris a 
fer servir el Palau de Vidre com a mesquita. Un equipament es pot llogar per a actes 
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puntuals, però no és correcte que es faci servir habitualment, i de manera indefinida, un 
equipament públic per a finalitats religioses. Creu que no atempta contra ningú, ni 
cercant cap conflicte. Reitera que no han demanat mai signatures per a aquesta qüestió.  
El Sr. alcalde  afirma que el Grup municipal i el PP són els promotors de la recollida de 
signatures contra l’ús del Palau de Vidre perquè pregui la comunitat musulmana. Diu 
que si aquesta comunitat compleix les condicions podran llogar el pavelló, igual que ho 
podran fer altres entitats, si no es fa servir per usos firals i no és utilitzat per la comunitat 
musulmana. Aquest lloguer no ha suposat cap problema ni cap incident. Els Camps 
Elisis no s’han ressentit mai per aquesta activitat. Desitja que puguin construir una 
mesquita en un espai on urbanísticament sigui permès.  
El Sr. Vilella  diu que li han passat una notícia en què es manifesta que les entitats 
musulmanes qüestionen que el Palau de Vidre sigui el lloc idoni per fer-lo servir com a 
mesquita. Així ho diu l’entitat Watani i altres. El PP no són els únics que consideren que 
el Palau de Vidre no és adequat. 
El Sr. alcalde  demana seriositat;  diu que l’entitat Watani la formen només dos 
persones. No ha d’estranyar ningú que entre les entitats musulmanes hi hagi 
discrepàncies, cosa que passa amb totes les religions.  
 
Número 2. El Sr. Vilella  fa una pregunta relativa a Turisme de Lleida. Un estudi de la 
UdL constata la caiguda d’ocupació turística a les Terres de Lleida en un 15% (entre 
gener i juliol d’enguany). La Federació d’Hosteleria constata un descens general en el 
nombre de pernoctacions i en el volum de turistes estrangers. Aquesta tendència 
contrasta amb l’increment de turistes que ha tingut Catalunya, en especial del turisme 
estranger (en dóna les dades). La Seu Vella ha vist reduït el nombre de visitants de 
57.641 a l’any 2011 a 49.393 l’any 2012. A la vista d’aquestes dades considera que cal 
dinamitzar la ciutat i el conjunt monumental de la Seu Vella com a element de 
referència. Vol saber quines actuacions fa Turisme de Lleida per a la promoció i 
projecció turística de la ciutat i del seu conjunt monumental i si està previst reforçar 
aquesta promoció davant la davallada del turisme que estem patint.  
El Sr. alcalde  diu que no cal dubtar que la ciutat de Lleida té una línia de treball clara en 
l’àmbit del turisme.  
El Sr. Larrosa   diu que en la Comissió informativa  facilitarà, al Sr. Vilella, les dades en 
detall. Creu que les dades facilitades pel Sr. Vilella són les que corresponen a la 
província, no a la ciutat de Lleida. Els comportaments en els dos territoris són diferents. 
Turisme fa les valoracions pertinents quan l’INE certifica les dades d’ocupació hotelera. 
La davallada en el conjunt del territori es deu al fet que el turisme de les Terres de 
Lleida és molt depenent del mercat domèstic espanyol. Aquesta excessiva dependència 
d’un mercat, que està en clara recessió, fa que el sector caigui. Hi ha algunes 
demarcacions que ha augmentat l’atracció i el nombre de visitants, però sempre lligat a 
la capacitat d’internacionalització de les destinacions. Si nosaltres som capaços d’obrir 
nous mercats internacionals possiblement cobrirem la davallada. Explica una jornada 
feta recentment a l’aeroport d’Alguaire sobre el tema de la internacionalització del nostre 
turisme. Turisme de Lleida continua treballant en  dos línies bàsiques. La primera 
relacionada amb el turisme de negocis  i la Llotja (que està funcionant bé, amb 
perspectives de creixement). La segona línia de promoció ve lligada a l’enogastronomia.  
S’està fomentant una aliança entre el sector agroalimentari i el sector turístic per situar 
un producte molt interessant en un mercat creixent. Explica les futures campanyes 
relacionades amb l’enogastronomia.  
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El Sr. Vilella  agraeix la informació facilitada pel Sr. Larrosa. Explica que ha fet la 
pregunta relacionant les dades de davallada de visitants de la Seu Vella amb el turisme 
a la ciutat.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


